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PROCES - VERBAL 

 

privind desfăşurarea şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun 

din data de 16 decembrie 2024 

  

 Încheiat azi, 16 decembrie 2024, la sediul Primăriei comunei Ozun, cu ocazia ședinței 

extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun, la care sunt prezenţi 11 membri, lipsind: d-na 

Bordás Éva și d-na Dobri Zsuzsanna. 

 Convocarea Consiliului Local al comunei Ozun s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 

133 alin. (2) lit. a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi 

completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul comunei Ozun nr. 302/2024. 

 La şedinţă participă, conform legii: Bordás Enikő - primarul comunei Ozun, Bartalis 

Fruzsina - secretar general al U.A.T Comuna Ozun. Totodată, este prezent și d-ul Ördög László, 

polițist local.  

 Şedinţa este deschisă de președintele de ședința, care îi salută pe cei prezenţi și citeşte 

proiectul ordinii de zi, care constă în următoarele: 

 1. - Aprobarea ordinii de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Ozun din 

data de 16.12.2024. 

 2. – Aprobarea Procesului - verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local al comunei Ozun 

din data de 09.12.2024. 

 3. –PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea rectificării bugetului general al comunei 

Ozun pe anul 2024. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1, 2. 

 4. –PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea cotizației comunei Ozun la Asociația 

Comunelor din România, pentru anii 2022-2024. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 1. 

 5.–PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea încheierii unui act adiţional la Convenția 

de parteneriat nr. 7001/30.06.2017, încheiat între Comuna Ozun şi Fundația Creștină Diakonia – 

Sfântu Gheorghe. 

 Iniţiator: Primarul comunei Ozun. 

 Avizare: Comisia de specialitate nr. 2, 4. 

 6.–Diverse. 

 7.- Întrebări. Interpelări. 
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 Punctul I de pe ordinea de zi: se aprobă ordinea de zi conform proiectului anexat la 

Dispoziția nr. 302/2024. 

 

 Punctul II de pe ordinea de zi: se aprobă Procesul-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Local al comunei Ozun din data de 09.12.2024. 

  

 Punctul III de pe ordinea de zi: d-ul Zátyi Tibor citeşte proiectul de hotărâre, referatul de 

aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului proiectului de 

hotărâre. 

 D-na primar explică faptul că, această rectificare bugetară este necesară, deoarece bugetul 

general al comunei se majorează cu 479 mii de lei, provenind din: impozitul pe venit, cote defalcate, 

taxă de clădire, în urma acordării facilităților fiscale. De asemenea, trebuie incluse în buget sumele 

primite cu titlu de sponsorizare pentru achiziționarea cadourilor de Crăciun. În cele ce urmează 

aceste fonduri se repartizează pentru: acoperirea creditului aferent primului și celui de-al doilea 

trimestru din anul 2025, cu prioritate pentru plata primului trimestru; decontarea materialelor 

achiziționate cu ocazia alegerilor parlamentare; și achiziționarea bonurilor de carburanți.  

 Referitor la Programul „Masă sănătoasă”, care se desfășoară din luna septembrie a.c., 

fondurile au fost alocate prin hotărâre de guvern și pot fi utilizate doar până în luna decembrie a.c. 

Continuarea acestui program va fi posibilă doar după aprobarea bugetului de stat pe anul viitor. 

Dacă dorim să-l continuăm în anul nou, va fi necesar să-l finanțăm din bugetul local, însă aceasta 

reprezintă o sumă considerabilă dacă se ia în considerare acordarea acesteia pentru toți elevii Școlii 

Gimnaziale "Tatrangi Sándor" Ozun, iar la începutul anului nu vom avea buget. Consilierii locali 

sunt de părere că ar fi necesar continuitatea acestui program. D-na primar solicită de la consilierii 

locali, propuneri privind locațiile în care programul să fie eventual desfășurat și finanțat din bugetul 

local.  

 D-na Damó-Bukur Ibolya-Csilla propune acordarea finanțării numai pentru preșcolarii din 

grădinița din localitatea Ozun. 

Consilierii locali sunt de părere că cel mai important este menținerea acestui program în 

cadrul grădiniței din Ozun, deoarece aici funcționează grădinița cu program prelungit, care este 

benefic pentru locuitorii comunei cu copii mici. Cu greu s-a reușit înființarea acestei activități și ar fi 

păcat ca părinții care nu-și permit financiar plata mesei calde, să-și scoată copiii din aceste grupe. 

 D-na viceprimar consideră că, dacă se acordă finanțare pentru localitatea Ozun, trebuie să se 

acorde și pentru celelalte localități. 

 D-ul Ráduly Zsolt-József întreabă dacă prestarea serviciului poate fi plătită în avans din 

sumele primite de la bugetul de stat din anul curent? 

  D-na primar răspunde că, nu poate fi plătită în avans din sumele din acest an. 

 D-ul Kovács Ferenc propune acordarea mesei calde pentru toți beneficiarii, nu doar pentru 

preșcolarii din localitatea Ozun.  

 D-na viceprimar susține propunerea d-nei Damó-Bukur Ibolya-Csilla. 

 D-na primar menționează că, pentru toți beneficiarii, finanțarea este de 70.000 lei pe lună, 

respectiv 15 lei/zi pe copil, ceea ce reprezintă o sumă considerabilă. Eventual, doar preșcolarii din 

grădinița din Ozun să rămână în program. 
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 D-ul Ördög László întreabă dacă există posibilitatea de a primi fonduri de la Consiliul 

Județean Covasna pentru susținerea acestui program? 

 D-na primar răspunde că, nu avem posibilitatea de a primi fonduri de la Consiliul Județean 

Covasna pentru susținerea acestui program, fiind necesar ca finanțarea să fie asigurată, în 

continuare, din bugetul local. 

 D-na Damó-Bukur Ibolya-Csilla propune ca numai preșcolarii din grădiniță să rămână în 

program. 

 D-ul Zátyi Tibor menționează că, dacă programul nu va fi finanțat în continuare, se va pierde 

colaborarea cu firma. Propune ca finanțarea să fie asigurată din bugetul local în proporție de 50%-

60%, iar restul să fie suportat de părinți, pentru a evita eventualele conflicte. 

 D-na primar este de părere că, această variantă nu este favorabilă pentru familiile 

defavorizate, din punct de vedere financiar. 

 D-ul Gábor Vilmos propune să rămână grădinița din Ozun cu toții copiii. 

 D-ul Zátyi Tibor precizează că, tot anul școlar trebuie finanțat. 

 D-ul Kovács Ferenc este de acord cu opinia exprimată de d-ul Zátyi Tibor. 

 În concluzie D-na primar propune finanțarea integrală a grădiniței din localitatea Ozun în 

cadrul Programului „Masă sănătoasă”.  

 Consilierii locali sunt de acord, în unanimitate, cu finanțarea grădiniței din localitatea Ozun 

în cadrul Programului „Masă sănătoasă” beneficiari fiind toți preșcolarii, atât cei cu program 

normal, cât și cei cu program prelungit. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 120/2024. 

 

 Punctul IV de pe ordinea de zi: d-ul Zátyi Tibor citeşte proiectul de hotărâre, referatul de 

aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului proiectului de 

hotărâre. 

 D-na primar explică faptul că, auditul public intern al Primăriei Comunei Ozun este realizat 

prin intermediul Asociației Comunelor din România - Filiala Județeană Brașov, ca urmare a 

solicitării Curții de Conturi a României. În luna noiembrie, asociația a notificat Primăria Comunei 

Ozun cu privire la plata cotizației aferente anilor 2022-2024, în valoare totală de 4.500 lei, datorată 

ca urmare a calității de membru al asociației. De asemenea, în afară de această cotizație, Comuna 

Ozun suportă o contribuție pentru cheltuielile comune, precum și costurile fiecărui audit în parte. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 121/2024. 

 

 Punctul V de pe ordinea de zi: d-ul Zátyi Tibor citeşte proiectul de hotărâre, referatul de 

aprobare, raportul de specialitate, avizele şi dă cuvântul d-nei primar, iniţiatorului proiectului de 

hotărâre. 

 D-na primar prezintă adresa Fundației Creștină Diakonia – Filiala Sfântu Gheorghe, prin care 

se solicită majorarea susținerii financiare pentru continuarea serviciilor sociale acordate 

beneficiarilor din U.A.T. Comuna Ozun. În acest sens, se propune o finanțare totală de 120.000 lei 
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pentru anul 2025, echivalentul a 10.000 lei/lună, începând din luna ianuarie 2025. Până în prezent, 

contribuția lunară a Comunei Ozun a fost de 9.000 lei. 

 Nu sunt obiecții, proiectul de hotărâre se supune la vot şi se aprobă cu unanimitate de voturi. 

Astfel, se adoptă Hotărârea nr. 122/2024. 

 

 

 

 Punctul VI-VII de pe ordinea de zi: 

 1. D-na primar prezintă cererea d-lui Pakuci Tamás, domiciliat în localitatea Sântionlunca,  

str. Berde Mózsa nr. 52, prin care solicită prelungirea contractului de închirierea a terenului situat în 

localitatea Sântionlunca. 

 Consilierii locali sunt de acord cu prelungirea contractului de închiriere încheiat cu d-ul 

Pakuci Tamás. 

 2. D-na primar prezintă adresa Ministerului Finanțelor - Direcția Generală de Management al 

Datoriei Publice și Fluxurilor de Trezorerie, referitoare la documentația depusă pentru împrumutul 

solicitat conform O.U.G. nr. 35/2024 pentru asigurarea unor împrumuturi din Trezoreria Statului, 

precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative aferente reprezentării statului în 

litigiile arbitrale şi judiciare internaţionale şi concesionării proprietăţii publice a statului şi pentru 

modificarea şi completarea unor acte normative, cu modificările și completările ulterioare. 

Împrumutul a fost solicitat pentru proiectul „Înființarea rețelei inteligente de distribuție de gaze 

naturale, branșamente și alimentare cu gaze naturale în Comuna Ozun, județul Covasna”. Din 

adresă reiese că, din cauza unei erori legislative, contractul de împrumut nu poate fi semnat în forma 

actuală. Cu toate acestea, poate fi depusă o nouă solicitare în baza O.U.G. nr. 133/2024. 

 D-ul Molnár András întreabă dacă au fost obținute fonduri pentru această investiție din 

partea Administrației Fondului pentru Mediu (AFM)? 

 D-na primar răspunde că, a fost publicată Hotărârea de Guvern în acest sens, iar o adresă a 

fost trimisă către AFM pentru clarificarea documentelor necesare care trebuie depuse în vederea 

obținerii finanțării, dar deocamdată nu am primit nici o sumă în acest sens. 

 Preşedintele de şedinţă, întreabă dacă mai sunt şi alte subiecte de dezbătut, care nu suferă 

amânare, nefiind, declară şedinţa încheiată.  

 

          PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETAR GENERAL 

          ZÁTYI TIBOR      BARTALIS FRUZSINA 


